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Chiritoiu: Avem propuneri pentru îmbunatatirea legislatiei RCA, precum o

referentiere si pe zona de costuri cu reparatiile

Consiliul Concurentei are propuneri  pentru îmbunatatirea legislatiei pe RCA, cea mai importanta fiind

aceea  de a introduce o referentiere si pe zona de costuri cu reparatiile, a  declarat, marti, într-o conferinta

de presa, presedintele Consiliului  Concurentei, Bogdan Chiritoiu.

"Pe RCA suntem într-o noua perioada de plafonare a preturilor. Vom vedea  dupa aceasta perioada daca plafonarea

va fi extinsa si trebuie sa ne  asiguram ca avem o piata care functioneaza bine pe zona de RCA. Deci,  momentan

luam aceste masuri temporare. Din trei în trei luni intervenim,  stabilim un anumit nivel al preturilor. Dar nu poti

sa tii o piata  numai în masuri temporare, la un moment dat va trebui sa venim si cu  niste solutii definitive sau,

oricum, pe termen lung. (...) Avem  propuneri pentru îmbunatatirea legislatiei pe RCA. Cea mai importanta  dintre

propuneri este de a introduce o referentiere si pe zona de  costuri. Noi acum avem o referentiere, deci un pret

orientativ, daca  vreti, recomandat, asta înseamna o referinta cam cât ar trebui sa fie  pretul. Nu e o obligatie legala,

nu te sanctioneaza nimeni daca nu  aplici pretul ala, dar orienteaza piata în momentul când vine  autoritatea statului

si spune: pretul ar fi cam atât", a explicat  Chiritoiu.

El a subliniat ca, pe perioada de plafonare temporara, de trei luni,  exista introdusa o referentiere la unele costuri,

respectiv cât sa fie  comisionul brokerilor si cât sa fie costul masinii de înlocuire.

"La ce nu avem referentiere? La cel mai important cost, care este al  reparatiilor. Şi atunci spunem: ok, avem un

pret de referinta la  rezultatul final, la pretul RCA, dar ca sa tii sub control pretul final  trebuie sa ai sub control si

componentele lui, costurile. N-ai cum sa  limitezi cumva pretul final daca creste pretul componentelor lui, 

costurile pe care le au firmele respective. Deci asta e propunerea  noastra: sa gasim o formula în care costul

reparatiilor sa nu mai  creasca atât de mult pe cât a crescut în ultimii ani si pentru asta o  referentiere la reparatii ar

fi logica sistemului care a fost  construit", a spus presedintele Consiliului Concurentei.

Chiritoiu a mentionat ca autoritatea propune de vreo 2 ani lucrul acesta.

"Deci vedem daca anul asta reusim sa fim mai persuasivi decât am fost ani anteriori", a punctat el.

Bogdan Chiritoiu a explicat care este mecanismul de stabilire a pretului  de referinta, mentionând ca ar putea fi

folosit si în privinta  reparatiilor.

"În momentul acesta, cum functioneaza pretul de referinta? Este o  asociatie, BAAR, care a contractat o firma de

consultanta care culege  date de la firmele de asigurari si stabileste acest pret de referinta.  Deci, un mecanism

similar poate fi gândit si pentru reparatii, pentru ca  ai doua lucruri la reparatii: ai costul pieselor, si aici ai site-uri 

specializate care îsi spun cât costa o placuta de nu stiu care, cât  costa o portiera, cât costa un far, si ai ora de

manopera. Ce ar avea de  facut consultantul care ar trebui sa dea un pret de referinta e legat  de pretul pieselor si sa

afle care este costul mediu al orei de munca al  unui electrician, al unui tinichigiu etc", a punctat presedintele 

autoritatii de concurenta.

Guvernul a aprobat la finele anului trecut prelungirea plafonarii cu  înca sase luni a politelor RCA la nivelul din

februarie 2023, la care se  adauga rata inflatiei de maximum 6,8%.
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